
April 19, 2023 

To: All Pioneer Manor residents, families and substitute decision-makers 

Re: Pioneer Manor Update #172 

We thank everyone for their continued support and would like to share the following updates: 

Canada Revenue Agency Strike 
Due to the Canada Revenue Agency (CRA) strike, anyone accessing the CRA ring road can anticipate delays. 
Higher volumes of traffic are also expected on Diane Marleau Way (Pioneer Manor ring road). Additional 
information will be shared as it becomes available. 

Volunteer Opportunities 
It is wonderful to be able to celebrate our amazing volunteers for their contributions during National Volunteer 
Week, April 16 to 22, 2023. Over 100 caring people generously give their time to assist with activities such as 
bingo, pet therapy, entertainment, portering to internal appointments such as optometry and hairdressing, meal 
time assistance, pastoral services, one-on-one visits and tuck shop.  

If you are thinking about volunteering or know someone who may be interested in joining Pioneer Manor's 
volunteer team, email pmcommunications@greatersudbury.ca or drop by the volunteer office located beside 
the main desk. There are opportunities available during the week and weekends to work directly with residents 
and provide assistance with programs/activities. Together we can find the right volunteer opportunity for you 
that will continue to enrich the lives of our residents!  

Outdoor Spaces 
Spring has finally arrived, and the Winter Park and Winter Garden will be open during the day, weather 
permitting. Unfortunately, the ground remains too soft beyond the concrete area at this time. To ensure resident 
safety, the Winter Park courtyard will be limited to the main area. Further, the Home is currently in the process 
of hiring a contractor to clean the balconies, and we look forward to opening those areas for resident enjoyment 
soon. Lastly, the process of removing the sand on the pathways and parking areas will begin this week, weather 
permitting. Further information will be shared as dates are finalized and work is completed. 

Dr. Jacques’s Retirement 
I would like to recognize and thank Dr. Jacques for his years of service at Pioneer Manor. His commitment to 
our residents’ health and well-being has been appreciated. Effective May 1, 2023, Dr. Jacques will retire as an 
attending physician for Pioneer Manor.  

Those who would like to come and say a few words and wish Dr. Jacques farewell are invited to join us in the 
Bistro on Tuesday, April 25, 2023, between 3 and 4 p.m.  

mailto:pmcommunications@greatersudbury.ca


Compression Socks 
Historically, compression socks were coordinated through the therapy department. Moving forward, if your loved 
one requires compression/TED stockings, a dispensary list is provided below. Note - the list is not an exhaustive 
list of all local vendors who supply compression stockings. It is recommended that you contact any of the 

listed vendors below prior to visiting to confirm they supply the product required. The therapy department will continue 
to provide protective skin sleeves. 

Bioped 705-523-0264 1942 Regent St., Sudbury, ON P3E 3Z9 

Aquilon Foot Clinic 705-222-3668 1485 Lasalle Blvd., Sudbury, ON P3A 5H7 
(located inside the Superstore) 

1500 Paris St., Unit 11, Sudbury, ON P3E 3B8 

Fillier Foot Clinic and Orthotics 705-806-1275 2140 Regent St., Unit 14, Sudbury, ON P3E 5S8 

Desimone Foot and Ankle Centre 705-560-3338 761 Lasalle Blvd., Sudbury, ON P3A 1X3 

Boreal Orthotics and Shoes 705-522 4195 1355 Regent St., Suite 3, Sudbury ON P3E 3Z1 

Wellwise by Shoppers Drug Mart 705-560-5190 1400 Kingsway, Unit 5, Sudbury, ON P3B 0A3 

As always, please do not hesitate to contact us should you have any questions. 

Sincerely, 

 Aaron Archibald 
 Director, Long-Term Care Services 

c.c.:  Councillor René Lapierre, Chair, Community & Emergency Services Committee
Ed Archer, Chief Administrative Officer 
Steve Jacques, General Manager, Community Development 
Dr. Maurice St. Martin, Medical Director 
Andrée Quesnel, Nicole Jacklin, Managers of Resident Care 
Dianna Foster, Family Council 
Maria Aprea, Resident Council 

https://www.google.com/search?q=compression%20stockings%20sudbury&rlz=1C1GCEA_enCA1036CA1036&ei=-WYTZNCLHNixptQP5I-60Aw&ved=2ahUKEwiJ7OLxkOH9AhXCk4kEHewYBLoQvS56BAgUEAE&uact=5&oq=compression+stockings+sudbury&gs_lcp=Cgxnd3Mtd2l6LXNlcnAQAzIGCAAQFhAeMgYIABAWEB4yBggAEBYQHjIFCAAQhgMyBQgAEIYDMgUIABCGAzoKCAAQRxDWBBCwAzoECAAQQzoICAAQgAQQyQM6BQgAEIAESgQIQRgAUMwFWMULYKIQaAFwAXgAgAF5iAGmBpIBAzQuNJgBAKABAcgBBsABAQ&sclient=gws-wiz-serp&tbs=lf:1,lf_ui:10&tbm=lcl&rflfq=1&num=10&rldimm=3657609580941425399&lqi=Ch1jb21wcmVzc2lvbiBzdG9ja2luZ3Mgc3VkYnVyeRkGOrvF6EJePkiBm6ammquAgAhaJRAAEAEYAiIdY29tcHJlc3Npb24gc3RvY2tpbmdzIHN1ZGJ1cnmSASFvcnRob3RpY3NfYW5kX3Byb3N0aGV0aWNzX3NlcnZpY2WqAVYKCi9tLzAzbTg3cTcKCS9tLzBmNTR2bRABKhkiFWNvbXByZXNzaW9uIHN0b2NraW5ncygAMiAQASIcuAb3E8A0zW4vex947ZJxLs-h8LqdXPA2LI7sLg&phdesc=kP5m76N3pNE&sa=X&rlst=f
tel:7058061275
https://www.google.com/search?q=wellwise&rlz=1C1GCEA_enCA1036CA1036&oq=Wellwise&aqs=chrome.0.0i433i512j46i175i199i512j0i131i433i512j46i175i199i512l2j69i60l2j69i61.2743j0j4&sourceid=chrome&ie=UTF-8


  

     

 
 
Le 19 avril 2023 
 
Objet : Cent soixante-douzième mise à jour du Manoir des pionniers 
 
À l’attention des résidents du Manoir des pionniers, de leur famille et de leurs mandataires spéciaux 
 
Nous remercions tout le monde de leur soutien continu et tenons à partager les mises à jour suivantes : 
 
Grève à l’Agence du revenu du Canada 
En raison de la grève à l’Agence du revenu du Canada, les personnes utilisant la route de ceinture autour de 
l’Agence peuvent s’attendre à des retards. L’on s’attend aussi à une plus grande circulation sur le chemin Diane 
Marleau (route de ceinture autour du Manoir des pionniers). Des renseignements additionnels seront partagés 
avec vous dès qu’ils seront disponibles. 
 
Possibilités de bénévolat 
Il est merveilleux de pouvoir célébrer nos bénévoles exceptionnels et leurs contributions durant la Semaine de 
l’action bénévole, du 16 au 22 avril 2023. Plus de 100 personnes bienveillantes et généreuses donnent de leur 
temps afin d’aider à la tenue d’activités diverses, dont entre autres : bingo, zoothérapie, loisirs, transport à des 
rendez-vous internes chez l’optométriste ou la coiffeuse, aide à se nourrir, services pastoraux, visites 
individuelles et confiserie. 
 
Si vous aimeriez vous porter bénévole ou si vous connaissez quelqu’un qui aimerait se joindre à l’équipe des 
bénévoles du Manoir des pionniers, veuillez envoyer un courriel à pmcommunications@greatersudbury.ca ou 
visiter le bureau des Services de bénévolat près de la réception. De nombreuses possibilités de bénévolat sont 
disponibles en semaine et les fins de semaine, à travailler directement avec les résidents et à procurer de l’aide 
à livrer les programmes et les activités. Ensemble, nous trouverons une activité bénévole qui vous convient et 
qui vous permettra d’enrichir la vie de nos résidents! 
 
Espaces extérieurs 
Le printemps est enfin arrivé. Le parc d’hiver et le jardin d’hiver seront ouverts durant la journée, si le temps le 
permet. Malheureusement, en ce moment, le sol est encore trop mou au-delà de la surface de béton. Pour 
assurer la sécurité des résidents, vous devrez demeurer dans l’espace principal de la cour du parc d’hiver. De 
plus, le foyer procède actuellement à l’embauche d’un entrepreneur pour nettoyer les balcons et nous avons 
bien hâte de les ouvrir bientôt pour les résidents. Enfin, nous commencerons à enlever le sable des 
promenades et des aires de stationnement cette semaine, si le temps le permet. D’autres renseignements 
seront partagés avec vous dès que les dates seront fixées et que le travail sera achevé. 
 
Retraite du Dr Jacques 
J’aimerais reconnaître et remercier le Dr Jacques pour ses années de service au Manoir des pionniers. Nous 
avons apprécié énormément son engagement à la santé et au bien-être de nos résidents. Le Dr Jacques 
prendra sa retraite le 1er mai 2023 de son poste de médecin traitant au Manoir des pionniers. 
 
Les personnes qui aimeraient venir prononcer quelques mots et dire aurevoir au Dr Jacques sont invitées à se 
joindre à nous, dans le bistro, le mardi 25 avril 2023, de 15 h à 16 h. 
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Bas de compression 
Par le passé, ce sont les Services thérapeutiques qui coordonnaient l’achat des bas de compression. À partir 
de maintenant, si votre proche a besoin de bas de compression / anti-embolie, veuillez consulter la liste des 
vendeurs ci-dessous. À noter : Cette liste ne comprend pas tous les vendeurs locaux qui offrent des bas de 
compression. Il est recommandé que vous communiquiez avec les vendeurs ci-dessous avant de les visiter en 
vue de confirmer qu’ils offrent le produit désiré. Les Services thérapeutiques continueront de procurer des 
manchons de protection de la peau. 
 

Bioped 705 523-0264 1942, rue Regent, Sudbury (Ontario)  P3E 3Z9 

Aquilon Foot Clinic 705 222-3668 1485, boul. Lasalle, Sudbury (Ontario)  P3A 5H7 

(dans le Superstore) 

 

1500, rue Paris, bureau 11, Sudbury (Ontario)  P3E 3B8 

Fillier Foot Clinic and Orthotics 705 806-1275 2140, rue Regent, bureau 14, Sudbury (Ontario)  P3E 5S8 

Desimone Foot and Ankle Centre 705 560-3338 761, boul. Lasalle, Sudbury (Ontario)  P3A 1X3 

Boreal Orthotics and Shoes 705 522 4195 1355, rue Regent, bureau 3, Sudbury (Ontario)  P3E 3Z1 

Wellwise de Shoppers Drug Mart 705 560-5190 1400, Kingsway, bureau 5, Sudbury (Ontario)  P3B 0A3 

 
Comme toujours, si vous avez des questions, n’hésitez surtout pas à communiquer avec nous. 
 
Sincèrement, 
 

    
 Aaron Archibald    
 Directeur, Services de soins de longue durée 
 
 c. c.  René Lapierre, conseiller municipal et président du Comité des services communautaires et d’urgence 

Ed Archer, administrateur en chef 
 Steve Jacques, directeur général du Développement communautaire 

 Dr Maurice St. Martin, directeur médical 
Andrée Quesnel et Nicole Jacklin, gestionnaires des soins aux résidents  

 Dianna Foster, Conseil des familles 
 Maria Aprea, Conseil des résidents 
 

https://www.google.com/search?q=compression%20stockings%20sudbury&rlz=1C1GCEA_enCA1036CA1036&ei=-WYTZNCLHNixptQP5I-60Aw&ved=2ahUKEwiJ7OLxkOH9AhXCk4kEHewYBLoQvS56BAgUEAE&uact=5&oq=compression+stockings+sudbury&gs_lcp=Cgxnd3Mtd2l6LXNlcnAQAzIGCAAQFhAeMgYIABAWEB4yBggAEBYQHjIFCAAQhgMyBQgAEIYDMgUIABCGAzoKCAAQRxDWBBCwAzoECAAQQzoICAAQgAQQyQM6BQgAEIAESgQIQRgAUMwFWMULYKIQaAFwAXgAgAF5iAGmBpIBAzQuNJgBAKABAcgBBsABAQ&sclient=gws-wiz-serp&tbs=lf:1,lf_ui:10&tbm=lcl&rflfq=1&num=10&rldimm=3657609580941425399&lqi=Ch1jb21wcmVzc2lvbiBzdG9ja2luZ3Mgc3VkYnVyeRkGOrvF6EJePkiBm6ammquAgAhaJRAAEAEYAiIdY29tcHJlc3Npb24gc3RvY2tpbmdzIHN1ZGJ1cnmSASFvcnRob3RpY3NfYW5kX3Byb3N0aGV0aWNzX3NlcnZpY2WqAVYKCi9tLzAzbTg3cTcKCS9tLzBmNTR2bRABKhkiFWNvbXByZXNzaW9uIHN0b2NraW5ncygAMiAQASIcuAb3E8A0zW4vex947ZJxLs-h8LqdXPA2LI7sLg&phdesc=kP5m76N3pNE&sa=X&rlst=f
tel:7058061275
https://www.google.com/search?q=wellwise&rlz=1C1GCEA_enCA1036CA1036&oq=Wellwise&aqs=chrome.0.0i433i512j46i175i199i512j0i131i433i512j46i175i199i512l2j69i60l2j69i61.2743j0j4&sourceid=chrome&ie=UTF-8



